
Protokół nr LXVIII/2024 

Obrady Rady Gminy Michałowice rozpoczęto w dniu 29 stycznia 2024 o godz. 13:00, a 

zakończono o godz. 15:38 tego samego dnia. 

Na wstępie Pan Przewodniczący poprosił zgromadzonych o uczczenie minutą ciszy zmarłego 

męża radnej Renaty Browarnik. 

Pan Przewodniczący Rady otworzył LXVIII Sesję Rady Gminy Michałowice w dniu 29 stycznia 

2024  roku. Na wstępie przywitał Zastępcę Wójta Pana Jarosława Sadowskiego, Panią 

Skarbnik Agatę Krzyżak-Szotę, Panią Sekretarz Annę Długosz, Sołtysów, pozostałych 

pracowników Urzędu Gminy oraz przybyłych mieszkańców. 

Pan Przewodniczący przeszedł do sprawdzenia obecności. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków, podjęte uchwały będą prawomocne 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

Wyniki głosowania 

OBECNY: 13, NIEOBECNY: 2 

Wyniki imienne: 

OBECNY (13) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNY (2) 

Renata Browarnik, Zofia Puchalska-Wilk 

Ad 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek obrad /załącznik nr 1 do 

protokołu/: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Zatwierdzenie protokołu z LXVII Sesji Rady Gminy Michałowice. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-2026. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Zielonki na realizację 

zadania „Dowóz osób niepełnosprawnych z terenu Gminy Michałowice do 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Woli Zachariaszowskiej”. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia  kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do 

publicznych przedszkoli i  oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Michałowice, przyznania liczby punktów każdemu kryterium 

oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 



7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwiększenie dotacji dla przedszkoli  

niepublicznych  spełniających warunki, o których mowa w art. 17 ustawy o finansowaniu 

zadań oświatowych. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy 

Michałowice na okres styczeń - kwiecień 2024. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie diet dla członków Sołeckich Komisji Wyborczych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres 

powyżej 3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Michałowice. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres 

powyżej 3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Michałowice. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu na 

okres do 3 lat z dotychczasowym najemcą budynku stanowiącego mienie komunalne 

Gminy Michałowice. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Michałowice nr 

LXVII/570/2023 z dnia 19 grudnia 2023 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla 

Instytucji Kultury: Biblioteka Publiczna Gminy Michałowice. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2024 rok oraz w 
sprawie zmiany uchwały nr LXVII/573/2023 Rady Gminy Michałowice z dnia 12 grudnia 
2023 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2024 rok. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Michałowice na lata 2024-2036. 

16. Dyskusja wolne wnioski. 
17. Zamknięcie sesji. 

 

Pan Przewodniczący poprosił o zgłaszanie ewentualnych uwag do porządku obrad. 

Nikt nie zgłosił uwag do porządku obrad.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Renata Browarnik, Zofia Puchalska-Wilk 

Porządek obrad został przyjęty. 

Ad 3. Zatwierdzenie protokołów z LXVII Sesji Rady Gminy Michałowice. 

 Pan Przewodniczący poinformowała, że protokoły z LXVII Sesji Rady Gminy Michałowice, był 



do wglądu i każdy mógł się z nimi zapoznać. Poprosił o ewentualne zgłoszenie uwag do tych 

protokołów. 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zatwierdzenie protokołu z 

LXVII Sesji Rady Gminy w Michałowicach. 

Rada Gminy głosowała następująco: 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Renata Browarnik, Zofia Puchalska-Wilk 

Protokół został zatwierdzony. 

Ad 4. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-

2026. 

 

Głos zabrała Pani Paulina Sobczyk- Ibek – pracownik GOPS w Michałowicach. 

Jednym z zadań gminy w zakresie przeciwdziałania uzależnieniom jest przyjęcie i realizacja 

gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii w tym przypadku na lata 2024-2026. Głównym celem programu 

jest sposób promowania zdrowia, zapobieganie uzależnieniom od substancji 

psychoaktywnych oraz podniesienie poziomu wiedzy i świadomości, a także ograniczenie 

szkód zdrowotnych, społecznych oraz zaburzeń życia rodzinnego. Program nawiązuje do 

działań z zakresu lokalnej i międzysektorowej polityki przeciwdziałania negatywnym skutkom 

spożywania alkoholu. Jest podzielony na 6 celów operacyjnych. W ramach działalności 

punktu konsultacyjnego mamy zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej i 

rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od alkoholu oraz narkotyków. Mamy także udzielanie 

rodzinom, w których występuje problem alkoholowy oraz narkomanii, pomoc 

psychospołeczną, prawną, a w szczególności ochronę przed przemocą. Mamy też cel, który 

mówi o prowadzeniu profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej oraz 

działalności szkoleniowej w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych, 

przeciwdziałania narkomanii oraz uzależnieniom behawioralnym, w szczególności dla dzieci i 

młodzieży. Wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń oraz osób służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych, podejmowanie interwencji w związku z 

naruszeniem przepisów określonych w artykule 13 do 1 i 15 ustawy o wychowaniu w 

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz występowanie przed sądem w charakterze 

oskarżyciela publicznego oraz zobowiązanie do leczenia odwykowego. Główną podstawą do 



przyjęcia programu była diagnoza problemów społecznych na terenie naszej gminy, gdzie 

przeprowadzano ankiety wśród dzieci i młodzieży szkolnej, mieszkańców oraz nauczycieli. 

Główne wnioski z ankiet pokazują, że młodzież szkolna, czyli szkoła ma silną bazę w zakresie 

bezpieczeństwa i zaufania do nauczycieli ale wymaga zwiększenia działań profilaktycznych i 

wspierania psychologicznego. Także takim integralnym nawiązaniem muszą być programy 

edukacyjne i profilaktyczne, które poprawią dobrostan uczniów. Co do mieszkańców istnieje 

potrzeba lepszych działań lokalnych w zakresie przeciwdziałania przemocy, uzależnieniom i 

innym problemom społecznym, wspieranie działań profilaktycznych i edukacyjnych. Jeśli 

chodzi o nauczycieli, to istnieje tutaj potrzeba dalszego wsparcia w zakresie zarządzania 

stresem, poprawy warunków pracy oraz wzmacnianie działań profilaktycznych w szkołach. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowania 

projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-2026..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Zofia Puchalska-Wilk 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVIII/578/2024 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2024-

2026. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Renata Browarnik, Zofia Puchalska-Wilk 

 

Uchwała została podjęta. 



Ad 5. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Zielonki na 

realizację zadania „Dowóz osób niepełnosprawnych z terenu Gminy Michałowice do 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Woli Zachariaszowskiej”. 

Głos zabrała Dyrektor GOPS w Michałowicach – Pani Monika Łopatowska 

Proszę o przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia pomocy finansowej gminie Zielonki na 

realizację zadania dowóz osób niepełnosprawnych z terenu gminy Michałowice do 

środowiskowego domu samopomocy w Woli Zachariaszowskiej. I tutaj od razu na wstępie 

zgłaszam autokorektę. Chodzi o wysokość dofinansowania nie 50 tysięcy, tylko 10 tysięcy. 

Tak jak w poprzednim roku, tutaj środowiskowy dom samopomocy poprosił naszą gminę o 

wsparcie finansowe. jeżeli chodzi o pokrycie chociaż częściowe kosztów transportu dla 

uczestników, którzy są z terenu naszej gminy. Na ten moment mamy 11 osób z terenu naszej 

gminy, które uczestniczą w tych zajęciach i są właśnie dowożone praktycznie codziennie. W 

zeszłym roku dofinansowanie wyniosło 20 tysięcy, na ten moment tutaj prosimy o 10 tysięcy, 

ale już wiemy, że to będzie mało i pewnie podczas trwania roku będziemy próbowali tą 

kwotę zwiększyć. Mam też szczegółowe jakby takie informacje dotyczące sprawozdawczości 

tutaj SDS-u i no i rzeczywiście i budżet, jeżeli chodzi o wysokość budżetu na tamten rok i na 

ten rok, to są jakieś niewielkie różnice, także koszty rosną, a pieniędzy im nie wystarcza. Ja 

już tutaj mówiłam, ale myślę, że wsparcie naszych mieszkańców w formie SDS-u jest 

naprawdę takim wsparciem kompleksowym i dla nich bezpośrednio i dla rodzin. Także 

proszę tutaj o przyjęcie tej uchwały pozytywnej. Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Bardzo 

proszę. Komisja budżetu i finansów pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały. Komisja 

zdrowy, oświaty i kultury również. Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Oświaty, Kultury i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowania 

poprawkę oraz projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Zielonki na 

realizację zadania „Dowóz osób niepełnosprawnych z terenu Gminy Michałowice do 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Woli Zachariaszowskiej”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Zofia Puchalska-Wilk 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowania poprawkę oraz projekt uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Zielonki na realizację zadania „Dowóz osób 

niepełnosprawnych z terenu Gminy Michałowice do Środowiskowego Domu Samopomocy w 

Woli Zachariaszowskiej”. 

 Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 



ZA (3) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk 

BRAK GŁOSU (2) 

Daniel Gajoch, Zofia Puchalska-Wilk 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie poprawki do uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Zielonki na 

realizację zadania „Dowóz osób niepełnosprawnych z terenu Gminy Michałowice do 

Środowiskowego Domu Samopomocy w Woli Zachariaszowskiej”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Renata Browarnik, Zofia Puchalska-Wilk 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXVIII/579/2024 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie 

Zielonki na realizację zadania „Dowóz osób niepełnosprawnych z terenu Gminy Michałowice 

do Środowiskowego Domu Samopomocy w Woli Zachariaszowskiej”. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Renata Browarnik, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 

Pani Dyrektor: jeszcze tylko minutkę bym zajęła, bo tutaj taką prośbę miałam do Państwa 

radnych, ale również jeżeli są obecni na sali sołtysi, to zostawiłam tam ankiety na stoliku 

dotyczące usług sąsiedzkich na terenie naszej gminy. I taką prosiłabym o po prostu wyrażenie 

opinii, czy Państwo widzą na terenie sołectw potrzebę, żeby takie usługi sąsiedzkie 

uruchomić, czy nie widzą Państwo. Ja tak pokrótce tylko powiem, że usługi sąsiedzkie są 

formą wsparcia świadczoną przez osoby blisko mieszkające na rzecz osób samotnych, które z 

powodu wieku, choroby lub innych powodów wymagają wsparcia w takich codziennych 

czynnościach. Jeżeli byśmy to uruchamiali, to wiązałoby się to oczywiście też z tym, że ci 

sąsiedzi, którzy by takiego wsparcia udzielali, mieliby za to jakąś tam kwotę, byłaby ustalona, 

też również jakaś odpłatność dla tych osób, które by korzystały z tych form wsparcia. 



Ad 6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Michałowice, przyznania liczby punktów każdemu kryterium 

oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 

Głos zabrał Zastępca Wójta- Pan Jarosław Sadowski. 

Przedstawiam projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów w postępowaniu 

rekrutacyjnym do przedszkoli publicznych i oddziałów przedszkolnych w naszych szkołach 

podstawowych. Zbliża się czas rekrutacji w marcu się rozpocznie. Przed tą rekrutacją należy 

ustalić kryteria. Ja tylko przypomnę, że ustawodawca wskazał dwa etapy postępowania 

rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych. I w tym pierwszym bierzemy pod uwagę kryteria 

ustawowe. Wśród tych kryteriów ustawowych jest m.in. wielodzietność rodziny kandydata, 

niepełnosprawność kandydata, rodzeństwa lub rodziców, samotne wychowywanie i objęcie 

kandydata pieczą zastępczą. I to jest ten pierwszy etap, gdzie dzieci, które spełniają te 

kryteria mają jakby pierwszeństwo. Jeżeli po tym pierwszym etapie w przedszkolach, w 

oddziałach przedszkolnych dalej są wolne miejsca, najczęściej tak jest, to wtedy bierze się 

pod uwagę kryteria szczegółowe ustalone przez organ prowadzący, czyli przez gminę. I w tym 

projekcie uchwały proponujemy Państwu takich sześć kryteriów. Najwięcej punktowane 

pierwsze to jest dla dziecka sześcioletniego, któremu musimy zapewnić przygotowanie 

szkolne w przedszkolu. Następnie mamy wysoką punktację dla rodziców, którzy zamieszkują i 

rozliczają podatek, albo obydwoje, albo jeden rodzic. Wtedy też odpowiednio to jest 

punktowane, oczywiście wyżej, jeżeli obydwoje rodzice rozliczają podatek. Wreszcie takie 

kryteria jak to, czy obydwoje rodzice pracują, albo to, czy dziecko ma rodzeństwo w danym 

przedszkolu gdzie jest rekrutacja. Te kryteria już były w poprzedniej uchwale, natomiast 

nowością jest wprowadzenie tego kryterium szóstego, które mówi o dochodzie na osobę w 

rodzinie dziecka. To kryterium jest trochę takie techniczne, bo ono jest bardzo nisko 

punktowane, jak Państwo zauważą w uchwale od 0 do 1 punkta przy innych kryteriach, które 

mogą nawet dać kilkadziesiąt punktów, czy sto jak w przypadku sześciolatka. Natomiast to 

kryterium zostało tutaj wymyślone w Centrum Obsługi Edukacji dlatego, żeby zróżnicować 

punktacje. W poprzednich latach spotykaliśmy się z takimi sytuacjami, że dosyć dużo dzieci 

otrzymywało punkty w tych wszystkich kryteriach i potem na liście rekrutacyjnej okazywało 

się, że na pięć dostępnych miejsc, na przykład ostatnich, dziesięcioro dzieci ma taką samą 

liczbę punktów. I był problem jak wtedy przyznać te pięć miejsc przy takiej samej ilości 

punktów. Do tej pory odbywało się to w formie losowania, natomiast to kryterium 

dochodowe, gdzie im niższy dochód, tym więcej punktów pozwoli nam już uniknąć takich 

sytuacji mamy nadzieję.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Zdrowia, Kultury, Oświaty i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w sprawie ustalenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych 

prowadzonych przez Gminę Michałowice, przyznania liczby punktów każdemu kryterium 



oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów..  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Zofia Puchalska-Wilk 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVIII/580/2024 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie ustalenia kryteriów w postępowaniu 

rekrutacyjnym do publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach 

podstawowych prowadzonych przez Gminę Michałowice, przyznania liczby punktów 

każdemu kryterium oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 

kryteriów. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Renata Browarnik, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 

Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwiększenie dotacji dla przedszkoli 

niepublicznych spełniających warunki, o których mowa w art. 17 ustawy o finansowaniu 

zadań oświatowych. 

Głos zabrał Zastępca Wójta- Pan Jarosław Sadowski. 

Przedstawiam projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zwiększenie dotacji dla 

przedszkoli niepublicznych. W tej uchwale bardzo ważne jest to, o których przedszkolach 

niepublicznych mówimy. Tutaj jest mowa o przedszkolach, które spełniają warunki, o których 

mowa w artykule 17 ustawy o finansowaniu zadań oświatowych. I to jest dosyć ważne 

rozróżnienie, ponieważ nie jest to zwiększenie dotacji dla przedszkoli niepublicznych, o 

których nie tak dawno na sesji też Państwo rozmawiali, którym wypłacamy w systemie 

niepublicznym te 75% podstawowej kwoty dotacji. Tylko to jest zwiększenie dotacji dla 

przedszkoli, które zdecydują się na prowadzenie czy zaoferowanie części miejsc w swoich 

przedszkolach na zasadach przedszkola publicznego. My ogłosiliśmy nie tak dawno konkurs 

dla przedszkoli. Przedszkola niepubliczne mogą się zgłaszać do tego konkursu, oferując 

odpowiednią liczbę miejsc, które chciałyby zaoferować gminie właśnie na tą rekrutację na 



zasadach publicznych. Rekrutacja na zasadach publicznych oznacza, że rodzic nie płaci 

prywatnie do przedszkola, tylko ponosi opłaty tzw. złotówkowe, czyli za każdą godzinę 

powyżej 5 bezpłatnych godzin dopiero płaci w przedszkolu. Zgodnie z przepisami, te 

przedszkola, które zdecydują się na udział w tym konkursie i zaoferowanie nam tych miejsc, 

otrzymują 100% tej dotacji, a 100% to jest koszt który my ponosimy w naszym przedszkolu 

publicznym na dziecko. Natomiast żeby zachęcić te przedszkola jeszcze i tutaj dodatkowy ten 

czynnik finansowy motywujący wprowadzić, proponujemy podwyższenie tej podstawowej 

kwoty dotacji do 110% dla tych przedszkoli, które decydują się wystartować w konkursie.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Przewodniczący Rady: Chciałbym rozszerzyć troszeczkę dyskusję na temat tych przedszkoli, 

ponieważ tutaj będzie, jest uchwała, propozycja podniesienia dla przedszkoli niepublicznych, 

które będą świadczyć usługi z zakresu przedszkola samorządowego. Natomiast, jak 

pamiętamy ostatnią dyskusję, rozmawialiśmy też o ewentualnej możliwości podniesienia 

dotacji dla przedszkoli tych niepublicznych. Rozmawialiśmy o tym, że w najbliższym czasie 

będzie zmiana wyceny i że najprawdopodobniej koszty będą rosły, stąd te dotacje będą 

wyższe. Natomiast po tych zmianach okazało się, że ta dotacja będzie niższa jeszcze o 6 zł. 

Stąd kolejne pismo Pani dyrektor z przedszkola w Raciborowicach, która przedstawia swoją 

sytuację jako już trudną, bo te zmiany są w ciągu roku szkolnego. Nie są w stanie się 

przygotować do tego. Zwracają uwagę na to, że dotacje w gminie Zielonki rosną. Ponad 200 

zł dotacja wzrosła w Zielonkach. I teraz my jesteśmy w takiej sytuacji, niekomfortowo się 

może czuję, bo nie ma Pana Wójta, który tutaj deklarował, że jeżeli będą odpowiednie 

narzędzia, a są takie narzędzia w postaci uchwały Rady Gminy, oczywiście jeszcze nie ma 

środków finansowych, to też jest bardzo ważne, to, że bardzo chętnie tym przedszkolom po 

prostu pomożemy. I teraz konkurs był ogłoszony na 115 dzieci. Z czego wynika, że to jest 115 

dzieci? 

Zastępca Wójta: Tak naprawdę liczbę tych miejsc trudno oszacować, bo my nigdy nie wiemy 

ile nam dzieci się zgłosi do rekrutacji, bo obejmujemy nimi nie tylko dzieci zameldowane, o 

których mamy jakąś informację, ale też dzieci zamieszkujące na terenie gminy, które nie 

zawsze są wykazane w rejestrach. Dodatkowo też nie wiemy jaka część tych dzieci zdecyduje 

się na rekrutację w systemie publicznym, jaka będzie wolała chodzić do przedszkoli 

prywatnych, jaka będzie wolała chodzić do przedszkoli w innych gminach, bo i takie dzieci 

przecież z naszej gminy są. W związku z tym to jest taki szacunek na podstawie poprzednich 

lat, na podstawie też danych z ewidencji, przynajmniej tych, które mamy. Częściowo jeszcze 

ten szacunek uwzględnia być może to, że mogłoby być mniej osób zrekrutowanych tu w 

oddziałach przedszkolnych w Michałowicach. Natomiast to jest taka liczba maksymalna, 

którą my oferujemy w tym konkursie. Ta liczba rzeczywista będzie dopiero znana po procesie 

rekrutacji. Jeżeli dane przedszkola zdecydują się w tym systemie naszym wziąć udział, one 

będą objęte takim samym systemem rekrutacji jak nasze przedszkola. W tym roku będzie po 

raz pierwszy, to też taka informacja dla Państwa, ta rekrutacja prowadzona w systemie 

elektronicznym poprzez system internetowy. I jeżeli w przedszkola podpiszemy umowę z 

tymi przedszkolami niepublicznymi, to one też w tym systemie rekrutacyjnym się znajdą i 



będzie można zadeklarować już na etapie rekrutacji, że chcę, żeby moje dziecko chodziło do 

tego i tego przedszkola niepublicznego, ale na zasadach publicznych. I stąd ta ta liczba. 

Natomiast potem rzeczywiście ta liczba może się zmniejszyć, bo jeżeli okaże się w trakcie 

rekrutacji, że w tych przedszkolach, które zaoferowały tą liczbę określoną, też nie wiemy czy 

to będzie 115, bo to też zależy od tego ile nam przedszkola zaoferują w konkursie, to wtedy 

dopiero ta liczba w umowie będzie dostosowana już do faktycznego poziomu rekrutacji, czyli 

może się okazać, że to będzie 20, 50 albo 70. 

Przewodniczący Rady: W konkursie są dzieci 3 do 5 lat. Czyli sześciolatki zakładamy, że 

będziemy tutaj rekrutować już w przedszkolu samorządowym, a w tym momencie czy 

chcemy zmniejszyć tą ilość też tych dzieciaków, w Szkole Michałowicach mieliśmy około 

pięćdziesięciu dzieci, tak? 

Zastępca Wójta: Mamy cztery oddziały w Więcławicach i tam one są wszystkie wypełnione. 

Mamy też cztery oddziały w Raciborowicach, tam jest kilkadziesiąt miejsc i tam wiem, że 

kilka miejsc jest wolnych, nie były wszystkie zrekrutowane. Natomiast tutaj mamy dwa 

oddziały faktycznie dostępne, natomiast tu jest około 38 osób jak pamiętam w 

Michałowicach. 

Następnie dyskusja dotyczyła dotacji dla przedszkoli niepublicznych.  

Zastępca Wójta: Rzeczywiście tutaj wizyta Państwa z przedszkoli prywatnych wzięła się stąd, 

że ta dotacja, którą mieli w październiku na poziomie 750 zł została obniżona na listopad i 

grudzień właśnie o te 100 złotych w celu wyrównania do ostatecznego wykonania budżetu. I 

stąd jakby była ta wizyta, gdzie nie zgadzali się ze zmniejszeniem. Natomiast faktycznie teraz 

ta dotacja wróciła jakby do tego poziomu październikowego. Ona też może się wydawać z 

tego pisma, które państwo mają zbyt niska dla państwa przedszkolach niepublicznych. 

Natomiast pierwsza zmiana pewnie będzie w lutym. Myślę, że tak co najmniej jeszcze jedna 

zmiana związana z podwyżkami dla nauczycieli w przedszkolach się pojawi pewnie w marcu 

albo kwietniu. Więc tutaj zachęcałbym proszę Państwa, żeby chwilę jeszcze poczekać, bo 

może się okazać, że w ciągu tych kilku miesięcy ta kwota bardzo znacząco wzrośnie dla 

przedszkola. 

Przewodniczący Rady:  Postawmy się w sytuacji przedsiębiorcy,  które złożyło tutaj pismo, 

ma 60 dzieci. To jest 6 tysięcy złotych dla nich dodatkowych kosztów. I teraz my mamy im 

powiedzieć, poczekajcie jeszcze miesiąc, dwa miesiące, trzy miesiące, osiemnaście tysięcy, 

jakoś sobie poradzicie bo łaskawie damy wam to, co wam zabraliśmy, a w Zielonkach mamy 

1185 zł. Trzeba sobie zdawać z tego sprawę, że nie są w stanie konkurować z nimi. Poza tym 

w przedszkolach niepublicznych mamy 201 dzieci. 

Zastępca Wójta: My wypłacamy za wszystkie te 201, bo gmina jest zobowiązana, natomiast 

za te 85 dzieci zwracają nam inne gminy tę kwotę, a my wypłacamy za te 116. Także to jest 

taka skala dzieci. Po pierwsze, to rzeczywiście wydaje się racjonalny ten argument, że skoro 

te dwie podwyżki jeszcze będą i to znaczące, to chyba warto poczekać. Konkurencja z 

zielonkami to myślę, że to nie jest argument dobry, bo to lokalizacja dla rodziców jest 



głównie istotna, więc to nie jest tak, że oni zaczną wozić do Zielonek zamiast do naszych 

przedszkoli. Po trzecie, tak jak wspomniałem już na komisji, nie deprecjonuję absolutnie roli 

przedszkoli niepublicznych. Natomiast nie jest to zadanie własnej gminy, żeby zwiększać tą 

kwotę. I my musimy przede wszystkim myśleć o tych naszych zadaniach, o tym, że musimy 

zapewnić wszystkim chętnym miejsca w przedszkolach działających na zasadach publicznych. 

Stąd ta uchwała i propozycja zwiększenia kosztów. Na tym się przede wszystkim staramy 

skupić. W prywatnych przedszkolach czesne, które rodzice płacą dodatkowo, to jest 

maksymalnie ponad 1100 zł, więc do tych 750, które my dopłacamy, przedszkola funkcjonują 

za 1850 zł. Są też klienci, którzy są w stanie takie koszty ponieść. Za to mają tam mniejsze 

grupy, dodatkowe zajęcia czy profilowane przedszkole. Ale zdecydowali się takie wyższe 

koszty ponosić. Nie wiem, czy jest zasadne, żeby w takich sytuacjach zwiększać dotację 

podstawową gminną. 

Przewodniczący Rady: Natomiast gdybyśmy dysponowali tymi 116 miejscami, to faktycznie 

byłby argument. My mamy te miejsca i wtedy ktoś, decydując się na prowadzenie takiej 

działalności gospodarczej, obarcza to własnym ryzykiem. A w momencie, gdy my nie możemy 

tak naprawdę zapewnić tym dzieciakom tego miejsca, to my musimy współpracować z tymi 

przedszkolami. I teraz, ja nie wiem, ja nikomu nie będę wybierał. Rodzice oczywiście 

decydują się na dodatkowe usługi, których w przedszkolach publicznych nie ma. Ale jeżeli te 

przedszkola prowadzące działalność na naszym terenie będą musiały podnieść czy 200, czy 

300 złotych swoje usługi, to faktycznie rodzice mogą szukać i przejadą za te 300 złotych do 

Zielonek. A te osoby zatrudniają też osoby z naszego terenu gminy. To są osoby, które z 

naszego terenu gminy po prostu pracują i też się obawiają, że stracą pracę. Ja bym tego po 

prostu nie bagatelizował, bo to są przedsiębiorcy z terenu naszej gminy i uważam, że 

powinniśmy tutaj ściśle z tym współpracować, bo problem miejsca dla dzieci w przedszkolach 

jest coraz większy. 

Radny M. Podymkiewicz: W tym miejscu wraca temat rozbudowy przedszkola. Ponieważ 

dyskutujemy tu głównie o wysokości, stawkach i zasadach dotacji, to też sprawa związana 

ściśle ta nasza budowa. Widzimy, że ta potrzeba cały czas jest. To powraca przy różnych 

okazjach. Zaraz będzie rekrutacja. Słyszeliśmy na komisjach w marcu część ludzi będzie 

odprawiona z kwitkiem bez miejsc. Jest na to bardzo duża szansa. Więc tym bardziej mam 

nadzieję, że te wysiłki na rzecz budowy będą podejmowane, ponieważ ciągle gdzieś 

otrzymuję odpowiedź, że szukamy, zabiegamy, ale czy coś konkretnie nam się rysuje w 

temacie budowy, Panie Wójcie, przedszkola, czy to dalej mamy tak mglisty tylko projekt i 

piękne wizualizacje? 

Zastępca Wójta: Najświeższe wieści z frontu są takie, że wspólnie z pięcioma innymi gminami 

w ramach Stowarzyszenia Metropolia Krakowska podjęliśmy działania w celu złożenia 

wniosku do Ministerstwa Rozwoju o dofinansowanie analizy które miałyby pokazać, czy w 

tych inwestycjach oświatowych, mówimy zarówno o rozbudowie szkoły w Michałowicach, 

jak i przedszkola w Więcławicach, zasadna by była budowa w trybie partnerstwa publiczno-

prywatnego. Może się okazać, że jeżeli nie będzie żadnych funduszy zewnętrznych, to to PPP 

może się okazać taką jedyną szansą, która nam pozwoli na na budowę tych obiektów. Ona 



jest oczywiście mniej korzystna niż wszelakiego rodzaju dotacje, ale budżetowo może się 

okazać korzystniejsza niż taki tradycyjny kredyt, który byśmy musieli wziąć na te dwa 

zadania. Także wiążemy jakieś tam nadzieje z tym projektem. On zakłada, że w tym roku 

moglibyśmy tą dotację pozyskać. Wtedy proces wygląda tak, że jest wynajmowana firma, 

która po pierwsze opracowuje jakąś tam dokumentację prawną, finansową, ogłasza dialog z 

firmami. To są najczęściej duże firmy budowlane, które mogą przystąpić do takiego 

partnerstwa, bo projekt ten cały, wszystkich gmin, tam są też duże gminy, Niepołomice, 

Skawina, mógłby opiewać nawet na 250, 270 milionów, więc to już jest taka kwota dla 

dużych przedsiębiorstw. Będę Państwa informował, jak to oczywiście na bieżąco, jak to 

wygląda, a równolegle oczywiście cały czas szukamy gdzieś dofinansowania w formie 

dotacyjnej. 

Komisja Zdrowia, Kultury, Oświaty i Bezpieczeństwa Publicznego pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały wyrażenia zgody na zwiększenie dotacji dla przedszkoli niepublicznych 

spełniających warunki, o których mowa w art. 17 ustawy o finansowaniu zadań oświatowych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Elżbieta Cielecka, Jakub Fluder, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska 

BRAK GŁOSU (1) 

Zofia Puchalska-Wilk 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zwiększenie dotacji dla przedszkoli niepublicznych spełniających warunki, o których 

mowa w art. 17 ustawy o finansowaniu zadań oświatowych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk 

BRAK GŁOSU (2) 

Daniel Gajoch, Zofia Puchalska-Wilk 

 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVIII/581/2024 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na zwiększenie dotacji dla 

przedszkoli niepublicznych spełniających warunki, o których mowa w art. 17 ustawy o 

finansowaniu zadań oświatowych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 



Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Renata Browarnik, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 

Ad 8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych Rady Gminy 

Michałowice na okres styczeń - kwiecień 2024. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy. 

Tutaj przedłożona jest uchwała w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji. Uchwała, 

która podejmowana jest rocznie. Tym razem jest podjęta na okres styczeń-kwiecień, czyli na 

okres kadencji rady. W uchwale są załączniki dotyczące poszczególnych komisji. Rozpoczęto 

dyskusję. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVIII/582/2024 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji stałych 

Rady Gminy Michałowice na okres styczeń - kwiecień 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Renata Browarnik, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie diet dla członków Sołeckich Komisji Wyborczych. 

Głos zabrała Sekretarz Gminy- Pani Anna Dlugosz. 

Szanowni Państwo, chciałam tylko w tym miejscu przypomnieć, że 3 marca będą miały 

miejsce wybory sołeckie i w związku z tym pojawia się ta uchwała o dietach dla członków 

sołeckich komisji wyborczych. Ustalona jest ona na poziomie dla przewodniczącego komisji 

na 400 zł, dla zastępcy przewodniczącego 350 i dla członka komisji 320 zł. Przypomnę, że 

składy komisji są trzyosobowe. Dla każdego sołesa będzie odrębna komisja. I w tym miejscu, 

ponieważ mam i radnych i sołtysów, chciałam prosić o zgłaszanie kandydatur, ponieważ na 

razie mamy stan zero, jeśli chodzi o zgłoszenia, a zgłoszenia przyjmujemy do 12 lutego. Więc 

bardzo proszę o składanie kandydatur na sołtysów, na członków rad sołeckich i do komisji 

wyborczych. Kandydatów należy zgłaszać do pełnomocnika do spraw wyborów sołeckich, czy 

do Pani Agnieszki Ciaranek. 



Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie diet dla 

członków Sołeckich Komisji Wyborczych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk 

BRAK GŁOSU (2) 

Daniel Gajoch, Zofia Puchalska-Wilk 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVIII/583/2024 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie diet dla członków Sołeckich Komisji 

Wyborczych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Adam Jurek, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta 

Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (2) 

Renata Browarnik, Zofia Puchalska-Wilk 

 

Uchwała została podjęta. 

Ad 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 

okres powyżej 3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Michałowice. 

Głos zabrał Zastępca Wójta- Pan Jarosław Sadowski. 

Szanowni Państwo, teraz mamy serię takich trzech uchwał, w którym prosimy Państwa o 

wyrażenie zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres w dwóch przypadkach powyżej 

trzech lat i w jednym na okres do trzech lat. I zaczynając od tej pierwszej uchwały na okres 

powyżej trzech lat w tytule, natomiast treści Państwo mają doprecyzowane, że chodzi tutaj 

konkretnie o lat 10, dotyczy ta propozycja dzierżawy działki 47, numer 47 w Wilczkowicach o 

powierzchni 27 arów. Wnioskodawcą tutaj i chętnym na dzierżawę tej działki jest klub 

sportowy Polonia Wilczkowice. Klub będzie się musi się wyprowadzić z obecnego 

pomieszczeń w remizie, które od kilku lat użytkuje. Ze względu na przebudowę remizy OSP w 

Wilczkowicach i teraz w tych pomieszczeniach powstanie garaż dla samochodu bojowego. W 

związku z tym klub szuka sobie nowego miejsca i nowej siedziby. Ta działka, o której 

rozmawiamy, nie jest w tym całym dużym kompleksie, gdzie jest park, boisko i remiza, tylko 



tak lekko oddalona. Jak stoimy przodem do remizy, to po prawej stronie to jest działka, gdzie 

stara remiza OSP się znajdowała. Jest z nami pan prezes z Polonii Wilczkowice, pan Andrzej 

Zieliński, więc myślę, że tutaj jeżeli pan przewodniczący udzieli głosu, to pewnie jeszcze 

uszczegółowi tą propozycję, którą nam złożył. Natomiast co do samej uchwały to jeszcze, 

przepraszam, przypomniało mi się dwa zdania. Wszystkie szczegóły dotyczące tej umowy i 

ewentualne zabezpieczenia gminy czy terminy na wykonanie tamtej siedziby klubu, bo to ma 

być w formie kontenerowej, będą określone w umowie, którą już Wójt będzie opracowywał i 

podpisywał tutaj z dzierżawcą. 

Następnie głos zabrał Pan Zieliński 

Jestem prezesem klubu LKS Polonia Wilczkowice. W nawiązaniu do tego całego 

przedsięwzięcia, tak jak już było to powiedziane, ze względu na ten kształt rozbudowy remizy 

musimy niestety szukać rozwiązań. Nasze stowarzyszenie jest o profilu sportowym 

ukierunkowane na rozwój kultury fizycznej i między innymi głównie zajmujemy się 

szkoleniem dzieci w zakresie tenisa stołowego czy też piłki nożnej. Niezbędne jest posiadanie 

zaplecza, które warunkuje nam możliwość współpracy z Małopolskim Związkiem Piłki Nożnej 

czy też Krakowskim Związkiem Tenisa Stołowego, bo wynikiem tego jest otrzymanie licencji 

do uczestnictwa w rozgrywkach a też zapewnienie dzieciom i młodzieży możliwości 

zapewnienia szatni, czy też warunków, które by w jakiś racjonalny sposób mogły pozwolić na 

ich funkcjonowanie w procesie przebierania się, czy też przeprowadzania różnych projektów 

związanych ze szkoleniem, nie tylko na boisku, ale też w procesie merytorycznym. 

Stowarzyszenie liczy w piłce nożnej około 42 chłopców, w tenisie 70. Jednak jest to grupa 

liczna i ze względu nawet na ten kształt jest to bardzo ważne, żeby to przedsięwzięcie podjąć. 

Posiadamy wszelkie niezbędne kwalifikacje, co pozwala, żeby to wszystko w jakiś racjonalny 

sposób prowadzone. Poza tym chciałbym jeszcze tutaj zaznaczyć, że poza tymi dwoma 

sekcjami chcemy uruchomić sekcję szachów. Bo pojawiła się taka możliwość, że dzieci są 

zainteresowane. Będzie też możliwość wprowadzenia, jeżeli będą zainteresowani, 

niepełnosprawni grą w darta. Jest to gra uniwersalna dla wielu zainteresowanych nie tylko 

zdrowych, ale też upośledzonych pewnymi ruchami. I tutaj też bym chciał to właśnie 

zaznaczyć. Ponadto ośrodek ten, który by powstał z tych modułów kontenerowych nie 

będzie tylko dostępny dla dzieci i młodzieży, ale jak tutaj było wcześniej wspomniane 

chciałbym też przeciwdziałać różnego rodzaju uzależnieniom społeczności gminnej i zamiast 

żeby ci wszyscy ludzie, którzy niestety uczestniczą w wielu nałogach typu alkohol czy też 

jakieś inne używki, zamienili to na udział właśnie w takich zajęciach szkoleniowych i 

korzystali z naszego ośrodka wybierając lepsze działanie w zakresie sportu niż tych używek. I 

w tym kierunku też działamy z gminą, a konkretnie z GOPS-em w Michałowicach i 

chcielibyśmy też w tym zakresie tutaj to wzmocnić. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Radna A. Bednarczyk: Ja chciałam zapytać Pana Prezesa o takie dwie rzeczy. Czy ci 

zawodnicy, których Państwo tam trenują, to są z terenu naszej gminy? 



Pan Prezes: Tak, w większości 90% to są dzieci i młodzieży z gminy Michałowice. 

Radna A. Bednarczyk: I jeszcze taka sprawa, bo dwadzieścia siedem arów, no to jest dosyć 

taki duży teren. Nie wiem, czy to jakoś było tam dyskutowane, czy z mieszkańcami 

uzgadniane, bo wyobrażam sobie, że, że to jest no dosyć duża powierzchnia działki, nie. Nie 

wiem, czy tu właśnie mówiłam do Pani Sołtys, też żeby to nie kolidowało z interesami 

mieszkańców. I jak to będzie finansowane? Czy państwo sobie to sami sfinansują? Wiem, że 

jakiś tam czynsz do remizy był płacony za wynajem, a w tym momencie jak będą te 

kontenery, jak to będzie finansowo wyglądało? Czy sami sobie to zabezpieczycie finansowo? 

Pan Prezes: My potrzebujemy de facto plac na budynek, który ma 120 metrów 

kwadratowych i to jest dla nas niezbędne jeśli chodzi o prowadzenie zajęć i też 

zabezpieczenie tych pomieszczeń w ramach szatni czy też innych realizacji zadań, bo właśnie 

m.in. do prac boiskowych potrzebne jest zaplecze dla traktorka, dla narzędzi różnego 

rodzaju, żeby to realizować. Ja nie potrzebuję całości działki, jeżeli gmina ma potrzebę 

wykorzystania części działki w innym zakresie. Ja nie widzę żadnego problemu. Ja nie 

potrzebuję takiego placu. Ja potrzebuję przestrzeń na same moduły, jeżeli ktoś chce 

wykorzystać tą pozostałą część to nie ma problemu. Co do finansowania to robimy to w 

całości z własnych środków.  

Sołtys Wilczkowic: Było takie spotkanie z wójtem, ale żeśmy rozmawiali o dwóch 

kontenerach za remizą, to zgodzili się strażacy, ale o tamtej działce nie było mowy absolutnie 

i ja nie słyszałam o takim czymś, bo na przykład jak mamy jakąś imprezę, to nie mamy na 

przykład parkingu, bo tam stoją samochody. A jak nam to zabiorą, to już nie mamy w ogóle 

gdzie parkować, mieszkańcy na pewno o tym nie wiedzą. Nie wiem, czy w ogóle strażacy też 

o tym w ogóle coś wiedzą. Rozmawialiśmy z panem Wójtem i z panem, że chciał dwa 

kontenery za remizą, na to żebyśmy się zgodzili. 

Dyskusja na temat lokalizacji kontenerów oraz opinii mieszkańców.  

Zastępca Wójta: wydawało się, że faktycznie na tym całym kompleksie parkowym te 

kontenery mogą gdzieś tam po pierwsze zaburzać to wizualnie cały teren, natomiast po 

drugie jak lokować jakieś ewentualne plany rozbudowy czy placu zabaw czy boiska. 

Natomiast co do tego terenu, o którym rozmawiamy, nie było żadnych pomysłów od lat na 

zagospodarowanie tej działki. Stąd wskazanie przez pana wójta tego miejsca, gdzie by taka 

działalność się mogła odbyć. Co więcej, zostało podyktowane tymi zmianami 

projektowanymi w remizie i koniecznością znalezienia siedziby dla klubu, jak tutaj pan prezes 

powiedział. Jednak z tej setki uczestników 90% to są mieszkańcy gminy. Pewnie większość 

czy duża część z nich z Wilczkowic. Stąd też ta nasza przychylność ku temu, żeby ta 

działalność jednak została na terenie gminy i żeby ci zawodnicy mieli gdzie trenować. 

Po dyskusji Radni zadecydowali, że aby podjąć tą uchwałę należy najpierw sprawę 

przedyskutować z mieszkańcami Wilczkowic i poznać ich opinię na ten temat.  

Komisja Budżetu i Finansów  wstrzymała się od zaopiniowania projekt uchwały: 



Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Zofia Puchalska-Wilk 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska wstrzymała się od zaopiniowania 

projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVIII/584/2024 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy na okres powyżej 3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy 

Michałowice. 

Wyniki głosowania 

ZA: 0, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 12, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (12) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska, Wanda 

Wesołowska, Elżbieta Zębala 

NIEOBECNI (3) 

Renata Browarnik, Adam Jurek, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 

okres powyżej 3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Michałowice. 

Głos zabrał Zastępca Wójta Gminy Michałowice- Pan Jarosław Sadowski 

Uchwała kolejna dotyczy umowy dzierżawy na okres pięciu lat działki w Pielgrzymowicach. 

Na terenie kompleksu działek pracowniczych pozostała nam jeszcze jedna działka 

zabudowana takim też budynkiem działkowym przy ulicy Wierzbowej. Skończyła się umowa z 

dotychczasowym najemcom. Sąsiad, który tam też gospodaruje na jednej z tych działek 



zaproponował, że ma tam chętnego, który chciałby na okres pięciu lat tą działkę 

wydzierżawić. Jest to 4 arowa działka numer 119/26 w miejscowości Pielgrzymowice. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres powyżej 3 lat 

oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy 

nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy Michałowice. 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

Komisja Budżetu i Finansów również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Zofia Puchalska-Wilk 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr LXVIII/584/2024 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy na okres powyżej 3 lat oraz odstąpienia od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej mienie komunalne Gminy 

Michałowice.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, 

Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Kozłowski 

NIEOBECNI (3) 

Renata Browarnik, Adam Jurek, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 



Ad 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu 

na okres do 3 lat z dotychczasowym najemcą budynku stanowiącego mienie komunalne 

Gminy Michałowice. 

Głos zabrał Zastępca Wójta Gminy Michałowice- Pan Jarosław Sadowski 

Ostatnia uchwała w sprawie dzierżaw dotyczy działki w Michałowicach. To jest konkretnie 

ośrodek zdrowia wraz z parkingiem i tutaj na wniosek obecnego dzierżawcy jest prośba o 

zgodę na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy na okres lat trzech.  

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Gospodarki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu na okres do 3 lat z 
dotychczasowym najemcą budynku stanowiącego mienie komunalne Gminy Michałowice. 
Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Adam Jurek 
BRAK GŁOSU (1) 
Renata Browarnik 

Komisja Budżetu i Finansów również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały: 

Wyniki głosowania 
ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
ZA (4) 
Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk 
BRAK GŁOSU (1) 
Zofia Puchalska-Wilk 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXVIII/585/2024 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu na okres do 3 lat z dotychczasowym najemcą budynku stanowiącego mienie 

komunalne Gminy Michałowice. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, 

Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Kozłowski 

NIEOBECNI (3) 

Renata Browarnik, Adam Jurek, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 



Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Michałowice nr 

LXVII/570/2023 z dnia 19 grudnia 2023 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Instytucji 

Kultury: Biblioteka Publiczna Gminy Michałowice. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota. 

jest to uchwała w sprawie zmiany uchwały w sprawie dotacji celowej dla Biblioteki Publicznej 

Gminy Michałowice. Wprowadza się zmianę zwiększając dotację o kwotę trzydzieści osiem 

tysięcy pięćset do kwoty dwustu ośmiu tysięcy na rok dwa tysiące dwudziesty czwarty z 

przeznaczeniem na realizację zadania rekonstrukcja zabytkowego budynku na filie 

biblioteczną w Raciborowicach. Kwota ta jest niezbędna do dokończenia tej inwestycji, 

głównie z przeznaczeniem na zakup i montaż systemów alarmowych oraz monitoringu. 

Rozpoczęto dyskusję. 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Rady Gminy Michałowice nr LXVII/570/2023 z dnia 19 grudnia 2023 w sprawie 

udzielenia dotacji celowej dla Instytucji Kultury: Biblioteka Publiczna Gminy Michałowice..  

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Zofia Puchalska-Wilk 

Komisja Rozwoju i Inwestycji również pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXVIII/586/2024 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Michałowice 

nr LXVII/570/2023 z dnia 19 grudnia 2023 w sprawie udzielenia dotacji celowej dla Instytucji 

Kultury: Biblioteka Publiczna Gminy Michałowice. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 



Gajoch, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, 

Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Marek Kozłowski 

NIEOBECNI (3) 

Renata Browarnik, Adam Jurek, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 

Ad 14, 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2024 rok 

oraz w sprawie zmiany uchwały nr LXVII/573/2023 Rady Gminy Michałowice z dnia 12 

grudnia 2023 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2024 rok. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Michałowice 

na lata 2024-2036. 

Głos zabrała Skarbnik Gminy – Agata Krzyżak- Szota. 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Michałowice, omówię również razem ze 

zmianami w wieloletniej prognozie finansowej. W budżecie gminy Michałowice na rok 2024 

dokonuje się zmian w kwocie dochodów i wydatków o 38 467,00. W tym zmienia się 

dochody bieżące o kwotę 80 880,00. Zwiększa się dochody majątkowe o kwotę 119 347,00. 

Zmienia się wydatki budżetu o kwotę 38 467,00. W tym zmienia się wydatki bieżące o kwotę 

33 zł, a wydatki majątkowe o kwotę 38 500,00 zł. Nie ma zmian w zakresie przychodów i 

rozchodów. Wprowadzamy również załącznik do uchwały Rady, jest to nowy załącznik w 

związku ze środkami z Funduszu Pomocy Obywatelom Ukrainy. W związku z tym, że w 

uchwale budżetowej na rok 2024 nie było takich środków, a to są środki, które pojawiają się 

w ciągu roku w związku z tym niezbędne jest dołożenie nowego załącznika, zestawienie 

dochodów i wydatków finansowanych z Funduszu Pomocy w związku z konfliktem zbrojnym 

na terenie Ukrainy. Także bardzo proszę o pozytywne zaopiniowanie tego projektu i 

załącznika. Zmiany najważniejsze to głównie zwiększenie dotacji na Warszawkę, zwiększenie 

środków z tytułu podatku dochodowego, w podatku od nieruchomości oraz zmniejszenie 

dotacji z tytułu wsadu do kotła w przedszkolu publicznym, co będzie również miało wpływ na 

tą wysokość kwoty dotacji. Jeżeli chodzi o zmiany w wydatkach, to są różne przeniesienia w 

zakresie środków związane ze zmniejszeniem tych dochodów. Zabezpieczamy środki na 

dotacje dla biblioteki. W ramach środków pochodzących z małpek jest przeznaczenie 20 

tysięcy na małe granty, w tym 10 tysięcy na ferie i 10 tysięcy na wakacje. W ramach środków 

dotacyjnych oraz przeniesienia środków w ramach środków azbestowych oraz zmiana 

środków, tylko przeniesienie w ramach klasyfikacji budżetowej środków z ochrony 

środowiska i wpływów za korzystanie ze środowiska zmniejsza się wydatki o 23 032,10 zł do 

kwoty 0,00. Jeżeli chodzi o zmianę wieloletniej prognozy finansowej, są to dostosowane w 

wysokości od uchwały budżetowej wraz z zarządzeniami i zmianami mniejszej uchwały do 

wysokości dochodów i wydatków oraz w zakresie długu zaciągnęliśmy kredyt mniejszy niż 

planowaliśmy, więc to było niezbędne obcięcie tych trzech milionów w wieloletniej 

prognozie finansowej. Także proszę o pozytywne zaopiniowanie tych projektów uchwał. 



Rozpoczęto dyskusję.  

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 2024 

rok oraz w sprawie zmiany uchwały nr LXVII/573/2023 Rady Gminy Michałowice z dnia 12 

grudnia 2023 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2024 rok. 

 

Wyniki głosowania komisji Budżetu i Finansów 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Daniel Gajoch, Ewa Krawczyk 

BRAK GŁOSU (1) 

Zofia Puchalska-Wilk 

Komisja Rozwoju i Inwestycji pozytywnie zaopiniowała projekty uchwał 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik  

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Michałowice na lata 2024-2036. 

 

Wyniki głosowania Komisji Budżetu i Finansów 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Ewa Krawczyk, Zofia Puchalska-Wilk 

BRAK GŁOSU (1) 

Daniel Gajoch 

Wyniki głosowania komisji Rozwoju i Inwestycji 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Władysław Dyna, Aneta Szydłowska, Wanda Wesołowska, Elżbieta Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Renata Browarnik 



Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXVIII/587/2024 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie zmian w budżecie Gminy Michałowice na 

2024 rok oraz w sprawie zmiany uchwały nr LXVII/573/2023 Rady Gminy Michałowice z dnia 

12 grudnia 2023 r. w sprawie budżetu Gminy Michałowice na 2024 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska, Elżbieta 

Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (3) 

Renata Browarnik, Adam Jurek, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 

Pan Przewodniczący przeszedł do głosowania  uchwały nr  LXVIII/588/2024 Rady Gminy 

Michałowice z dnia 29 stycznia 2024 r. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Michałowice na lata 2024-2036. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Alicja Bednarczyk, Elżbieta Cielecka, Eleonora Dyląg, Władysław Dyna, Jakub Fluder, Daniel 

Gajoch, Marek Kozłowski, Ewa Krawczyk, Maciej Podymkiewicz, Aneta Szydłowska, Elżbieta 

Zębala 

BRAK GŁOSU (1) 

Wanda Wesołowska 

NIEOBECNI (3) 

Renata Browarnik, Adam Jurek, Zofia Puchalska-Wilk 

Uchwała została podjęta. 

Ad 16. Dyskusja wolne wnioski. 

Radny M. Kozłowski: Chciałem tu kwestię poruszyć następującą, mianowicie i do 

mieszkańców też chciałem odnieść się sołectwa Masłomiąca, na pewno są bardzo 

zainteresowani tym, co się dzieje obecnie na stawach. I chciałem powiedzieć, że dzisiaj tu 

była dość długa i merytoryczna dyskusja, bo prawie półtorej godziny poświęciliśmy na tą 

dyskusję przed sesją. I chciałem tylko tak pokrótce zasygnalizować, że jeśli idzie o sprawy 

związane z Urzędem Gminy, to muszę przyznać, że faktycznie Urząd Gminy się stara, wysyła 

pisma gdzie tylko się da, po prostu do instytucji. Jak wiemy trafiają na taką sytuację, że tak 

jak my podobnie z panią Sołtys, bo też swoją drogą wysyłamy te pisma, staramy się i nawet 

osobiście tam interweniować w tych urzędach. Problem jest złożony jak się okazuje, 



ponieważ tutaj zachodzą takie sytuacje, że jest tak zwana taka przepychanka, który urząd jest 

właściwy, który niewłaściwy. I czekamy na jakieś zdecydowane ruchy. Czekamy też, to co 

chyba Pan Wójt może jeszcze później powie, że spróbujemy jeszcze nacisnąć bardziej na 

pana wojewodę, który ma te narzędzia, bardziej chyba skuteczne niż ktokolwiek, żeby 

zadziałać w tej kwestii i też liczymy na to wsparcie tutaj ze stroną rzędu. My swoją drogą z 

panią Sołtys też będziemy próbować przyspieszyć realizację tego zadania, które polega na 

obronie tych stawów. Ponieważ jak tutaj już mówiliśmy na tym spotkaniu, te stawy to są nie 

tylko dobrem naszym społecznym, ale dobrem nas wszystkich i przede wszystkim stwarza się 

teraz zagrożenie dla nas wszystkich poprzez to, że jak Państwo zauważyli, przez te prace 

takie, które tam powstały, zasypywanie tych stawów, w chwili obecnej woda zaczyna się 

wylewać już na drogę powiatową. Będziemy mieć chyba powtórkę z ubiegłego roku, kiedy 

naprawdę był problem, żeby ta woda mogła w jakiś sposób naturalny odpływać. Udało nam 

się wtedy zagasić ten pożar wstępny, ale teraz wydaje mi się, że pożar większy będzie, bo 

wytwarzają się te źródła w sołectwie, co może pani Sołtys potwierdzić, ma zgłoszenia liczne 

od mieszkańców, że tych źródeł zaczyna przybywać i to jest niepokojące, że ta woda będzie 

się rozlewała właśnie po terenie wsi. Boimy się sytuacji, że jak przyjdzie pierwsza, większa 

burza, to będzie to bardzo źle wyglądało, ponieważ te stawy ratowały nam skórę zawsze. 

One były jakby naturalnymi zbiornikami retencyjnymi, odbierały tę wodę, przelewały i 

filtrowały w kierunku Dłubni i to się odbywało w taki sposób naturalny. Teraz ten cykl został 

zakłócony. I boję się też innej rzeczy, co tutaj kolega, nawet radny Maciej podpowiedział, co 

się stanie, gdy przystąpi do zasypania kolejnych stawów, bo wtedy to już jest naprawdę 

sytuacja będzie bardzo nieciekawa. Dlatego czekamy właśnie na ten rozwój sytuacji. Może 

ktoś tam u góry teraz spojrzy jakimś przechylnym okiem w tych urzędach. Wszędzie 

właściwie byliśmy, uruchomiliśmy wszystkie możliwe środki. Czekamy jeszcze na tą decyzję 

może pana wojewody, co byłoby chyba kluczowym w tym wszystkim. To by była sprawa 

dotycząca pokrótce stawów. Jeszcze jedna kwestia do Pana Wice wójta bo jest zorientowany 

w kwestii ulicy Widerskiej, kiedy w październiku było spotkanie Panie Wójcie z 

mieszkańcami, oni tu widzę, że dość mocno naciskają, żeby coś w tym kierunku robić, o 

poszerzenie tych działek chodzi na tej drodze, bo tam jest naprawdę coraz gorzej, coraz 

trudniej. Zastanawiałem się też z panią Sołtys, z panem geodetą naszym, czy by doraźnie 

tam, zanim cokolwiek tam będzie poważniejsza jakaś już działalność, nie zrobić zatoczki 

jakiejś na wyznaczonych działkach, żeby mogły te samochody się mogły jakoś mieścić, bo się 

zaczyna robić tam po prostu za ciasno. Jest za dużo samochodów, za dużo mieszkańców, za 

dużo budynków, a droga jest tylko 2,5 metra szerokości. Byłoby takie rozwiązanie doczesne 

można powiedzieć, dopóki rzeczywiście te procedury pozyskiwania działek nie zostaną jakby 

przyspieszone. Jeden wątek jeszcze z tej sprawy, z tego spotkania chodzi o tą drogę zjazdową 

Panie Wójcie w kierunku Zerwanej przez las. Mianowicie ona bardzo by tam ułatwiła życie 

mieszkańcom i jest taką alternatywą na to, co się dzieje tam dzisiaj, że oni chętnie tam by też 

jeździli. Gdyby ten fragment pozyskanej drogi, którą tutaj nam udostępnia nadleśnictwo, 

przystąpić do jakichś zdecydowanych kroków i też tam to poszerzyć. Czy w ogóle jest 

realizowany kosztorys tego zadania, bo tu chodzi o pieniądze jak wiemy i czy wiemy ile by 

wyniósł koszt takiego remontu, żeby rozmawiać już poważnie i obiecać coś mieszkańcom tak 

naprawdę. 



Zastępca Wójta: Zaczynając od pierwszej sprawy, to mogę tutaj tylko potwierdzić, że 

jesteśmy przeciw wszelkim pracom budowlanym na obszarach stawów w Masłomiące i tutaj 

staramy się wszelkimi sposobami, żeby te prace, tą inwestycje zatrzymać. Rzeczywiście 

pomysł, który tutaj Pan Radny poddał, skierowania sprawy do Pana Wojewody wydaje się 

tutaj bardzo dobry. Tym bardziej, że wszystkie służby, które mogą być zaangażowane w tym 

obszarze, czyli Polskie Wody, Wojewódzki Konserwator Zabytków, czy tam Wojewódzki 

Inspektor Nadzoru Budowlanego są w jakiś sposób tam nadzorowane, czy przez rząd 

bezpośrednio, czy przez właśnie organy rządu w terenie jakim jest Pan Wojewoda. Więc 

takie pismo z propozycją spotkania, przedstawienia naszych argumentów, wszystkich 

dokumentów, które mamy, na pewno zostanie do Pana Wojewody w najbliższych dniach 

skierowane. Jeżeli chodzi o sprawy ulicy Parkowej i poszerzenia, faktycznie tam jeszcze ciągle 

kilku tych działek brakuje, żebyśmy mogli mówić o kompleksowej inwestycji i pojawił się taki 

pomysł w urzędzie, żeby tymczasowo zrobić tam kilka mijanek, które na pewno też by 

pomogły i sprawdzamy w tej chwili jakiej dokumentacji to rozwiązanie wymaga. Faktycznie w 

niektórych miejscach myślę, że mamy na tyle już szeroko i na tyle pozyskanego tego terenu, 

żeby takie mijanki się udało zrobić i pewnie w tym kierunku będziemy szli. Sprawa ulicy 

Spacerowej zjazdu w kierunku Zerwanej przez las, tak dostaliśmy to dysponowanie terenem 

od pana Nadleśniczego, o którym rozmawialiśmy, przy czym i to na zebraniu mocno 

wybrzmiało i też w tym piśmie, że my nie możemy tam zrobić żadnych prac inwestycyjnych. 

W związku z tym będzie to remont. My takie zgłoszenie remontu już przygotowujemy do 

starostwa, żeby mieć dokumentację jakby pozwolenie budowlane. Na te prace kosztorys też 

jest tworzony. Wstępnie gdzieś mogę powiedzieć, że to jest około 200 tysięcy, taka nakładka 

asfaltowa i lekkie wyrównanie tej podbudowy, która jest. Więc to jeżeli gdzieś wolne środki 

się pojawią, to pewnie będzie można dyskutować też o tej inwestycji. 

Radny M. Podymkiewicz: w sprawie drogi pod szkołą w Więcławicach, doraźne naprawy, 

które były w zeszłym roku, w tym momencie już w zasadzie można powiedzieć zdegradowały 

się całkowicie. Mamy dziury olbrzymie. Bardzo proszę, żeby to gdzieś w planie napraw dróg 

zaraz jak będzie ten wiosenny okres, żeby tam pilnie dokonać jakichś napraw właśnie, które 

zabezpieczą pojazdy przejeżdżające. Zwracałem się pismem akurat do zarządu dróg powiatu 

krakowskiego, gdyż miałem zgłoszenie od mieszkańców w sprawie lustra na ulicy Cecylii i 

fotoradaru na odcinku Świętego Jakuba. Oczywiście tu skierowano sprawę lustra do Urzędu 

Gminy, więc też stosownym wnioskiem się już zwracam do Urzędu, żeby lustro zostało 

założone. Ale taka ciekawostka, według Starostwa Powiatowego, proszę Państwa, już 

wyświetlacze prędkości są niefajne. I Starostwo Powiatowe jest zdania, że mają jakąś opinię 

policji, w myśl której tego typu rozwiązania to się nie sprawdzają i oni są przeciwni tego typu 

rozwiązaniom. Ciekaw jestem, czy będą demontowane te wszystkie, które zakładano. Akurat 

tutaj, jeśli chodzi o zdanie mieszkańców, znam trochę inne, bo wyświetlacz, który jest w 

Więcławicach, bardzo tutaj uspokaja w centrum przyjezdnych mieszkańców. Więc żeby 

państwo wiedzieli, że starostwo już jest innego zdania. Kończąc jeszcze, tutaj będąc przy 

głosie, krótka interpelacja. Dostaję dużo zapytań, bo już gdzieś w społeczności mieszkańcy, 

słuchając sesję, dowiedzieli się o Park & Ride planowanym w Więcławicach. Stąd będę tutaj 

składał interpelację, w której pytam o szacowany koszt budowy, jaki jest plan sfinansowania 



inwestycji, jaka jest powierzchnia inwestycji, ile jest planowanych stanowisk 

samochodowych, czy przewiduje się stanowisko do ładowania samochodów elektrycznych, 

jakie są założenia organizacji transportu zbiorowego dla tego miejsca. Także mamy duże 

zainteresowanie ze strony mieszkańców, jak i również przy tej okazji jest bardzo istotne 

pytanie, czy budując to, będzie od razu planowane kompleksowo wykonanie kontynuacji 

chodnika Jakuba i Lubicz oraz Władysława Zakrzyńskiego, aby ludzie mogli na ten parkuj-jedź 

spokojnie dotrzeć. 

Zastępca Wójta: Przedstawimy na kolejnej sesji szczegółową informację na temat tego 

parkingu Park&Ride, a już teraz mogę odpowiedzieć, że w ramach zakresu tej inwestycji 

żadne prace chodnikowe nie będą planowane. 

Radna E. Dyląg: na listopadowej sesji Pan powiedział o tym busie, co ma kursować od strony 

Iwanowic od 1 stycznia, do tej pory go nie ma. Jaka jest sytuacja obecna tego busa? 

Zastępca Wójta: Są dwa kursy dodatkowe uruchomione przez gminę, obsługiwane przez 

firmę Stefan. Jeden dojeżdża tutaj na szóstą czterdzieści pięć na Park and Ride, a drugi 

dojeżdża przed godziną ósmą. Funkcjonują już od dwóch tygodni o ile dobrze pamiętam. 

Iwanowice zmieniły w grudniu harmonogram wdrożenia tych linii i tak też złożyły wniosek do 

wojewodo dofinansowanie tych linii. Od pierwszego kwietnia będą uruchomione te nowe 

linie. Będą funkcjonowały cztery, de facto dwie nowe, czyli jedna to będzie zagaje przez 

Zerwaną do Michałowic, to jest chyba ta, o którą Pani chodzi, to będzie uzupełnienie tej 

obecnej linii z Grzegorzowic. Drogą numer 7 od Widomej będą wjeżdżały, cały czas na 

terenie naszej gminy jechały drogą krajową przez Widomą, Zerwaną, tutaj na Park & Ride. Na 

obydwóch liniach przystanki się nazywają Widoma, następny Maszków, potem Wola 

Więcławska-Firlejów i Michałowice-Zerwana. 

Radny M. Kozłowski: Wspomniał Pan na komisjach, że pojawiła się taka możliwość i możemy 

też pozyskać środki z Korony Północnego Krakowa na realizację zadania oczekiwanego już od 

jakiegoś czasu w Sołectwie Masłomiąca. Może Pan bliżej coś powie. 

Zastępca Wójta: Został ogłoszony jeszcze jeden konkurs w Koronie Północnego Krakowa na 

zadania z obszaru sportu i rekreacji. Będziemy składać wniosek na przebudowę placu zabaw 

w Masłomiące i tam na dole koło stawu. Jeszcze być może uda się tam coś poprawić stan 

boiska w ramach tego wniosku. 

Pani Skarbnik: Ja chciałam krótkie obwieszczenie dla Państwa sołtysów, jest przygotowany 

wymiar podatkowy na sołectwa. Dla chętnych sołtysów proszę o zgłoszenie się do pokoju 

podatków i opłat. A tym, którzy już odebrali, bardzo serdecznie chciałam podziękować za tak 

chętną współpracę i pomoc urzędowi gminy. Dziękuję bardzo. 

Radna E. Cielecka: Chciałam podziękować Panu Wójtowi i pewnie Panu Stronie, że jednak 

bus zatrzymuje się na pętli w Górnej Wsi, że udało się osiągnąć porozumienie z gminą 

Zielonki. 



Przewodniczący Rady: Ja chciałbym jeszcze coś tutaj dodać, ponieważ niejednokrotnie 
pisma, które były składane do rady gminy, ja sam starałem się rozmawiać też po 
poszczególnych referatach. One bardzo często dotyczyły jakichś terminów, że terminy 
informacji publicznej nie są dotrzymywane, że ktoś czeka po dwa miesiące. W tym momencie 
też dostałem kolejne. Interweniowałem, ale miałbym prośbę, bo tych maili w ostatnim czasie 
miałem kilka. Ktoś prosi o informacje, jakie czynności były wykonywane w celu przekazania 
działki. Dostaje odpowiedź, że musi czekać dwa miesiące. Po prostu otrzymałem prośbę, 
żeby to przekazać. Wpłynęło też do Rady Gminy pismo mieszkańców z Raciborowic, 
konkretnie z Prawdy, którzy mają problemy z odwodnieniem. To pismo też otrzymaliście 
państwo Radni. Ono jest dosyć mocno złożone, więc będę chciał, żebyśmy to procedowali na 
kolejnej komisji. Pismo zawiera wiele załączników, bo ten problem pojawił się już jakiś czas 
temu były pewne działania tutaj wykonywane, jednak mieszkańcy w dalszym ciągu mają 
swoje roszczenia. Dotyczy to zalewania mieszkańców przy ulicy Przemieślickiej. Także będę 
chciał, żebyśmy też zorganizowali taką komisję i mogli na ten temat porozmawiać, bo jest to 
problem, który dotyczy wielu mieszkańców. Jest on związany bardzo często z inwestycjami 
drogowymi, które wykonywane są na zgłoszenia, które nie wymagają pozwolenia, nie 
wykonuje się odwodnienia drogi i niejednokrotnie powoduje to zalewanie później też 
mieszkańców. Więc przyszłościowo z pewnością jest to ważny temat, który powinniśmy 
poruszyć. Został złożony też wniosek o powołanie młodzieżowej rady. Jest to temat, który 
powrócił nam po dwóch czy trzech miesiącach. Dobrze pamiętacie, rozmawialiśmy o tym i 
chyba zgodni byliśmy, że potrzebne są spotkania czy ogłoszenie informacji o możliwości 
powołania takiej rady, porozmawianie z młodzieżą, jakie ma pomysły, porozmawianie z 
osobami, które ponoć zajmują się tym tematem już od dawna, bo przecież mieliśmy te pisma 
dyrektorów, którzy raczej wskazują, że to dotyczy tych samych dzieci, w załączonym Statucie 
do uchwały pojawia się wiek od 13 do 21 lat i propozycja, która ogranicza możliwość 
startowania do Rady Gminy osobom będącym w tej Radzie Młodzieżowej. Jeżeli jesteśmy 
zgodni z tym, że chcemy, żeby taka młodzieżowa rada powstała, to byśmy potrzebowali 
takiej pomocy, przygotowania oczywiście, zwołania komisji, przedyskutowania tych 
statutów, ale już po tych konkretnych rozmowach.  

Pani Sekretarz: Wiek jest kwestią tylko i wyłącznie statutu, bo to każda gmina może o 
własnym zakresie, czy też każda jednostka samorządu terytorialnego. Natomiast ta 
rozłączność funkcji radnego w Radzie Młodzieżowej i radnego gminy jest obligatoryjna, bo to 
będzie konflikt interesów. To tak samo jak w Radzie Seniorów jest dokładnie analogiczny 
przepis stanowiący, że nie może jednocześnie jedna osoba łączyć funkcji radnego gminy i 
radnego w Radzie Seniorów. Odbywały się spotkania z młodzieżą i z tego co ja słyszałam, , to 
są osoby właśnie w wieku dorosłym, które są na przykład na końcówce szkoły średniej 
zainteresowane tym, żeby być w naszej Radzie Młodzieżowej, a są w szkole średniej na 
przykład w Krakowie i są takimi aktywistami lokalnymi i bardzo im brakuje tej możliwości 
wyrażenia się. 

Zastępca Wójta: Dziwię się czemu taki wiek wprowadza kontrowersje. Ustaliliśmy na tych 
spotkaniach i też po jakiejś analizie, że faktycznie to jest rada młodzieżowa, nie dziecięca. 21 
lat to jest wiek końcówki szkoły średniej i początku studiów ewentualnie. Po pierwsze osoby, 
które mogą sporo tutaj dać inicjatywy, już mają trochę więcej doświadczenia. Po drugie są 
też wygodne dla funkcjonowania takiej rady, ponieważ są osobami dorosłymi mogą 
częściowo sprawować opiekę nad młodszymi kolegami też przy różnych projektach. 
Oczywiście to jest do dyskusji, ale jakby ja tutaj nie widzę specjalnie problemu. 



Przewodniczący Rady: To znaczy teraz dokładnie jest miejsce na przedstawienie tych 
argumentów tylko my jako rada nie byliśmy informowani o spotkaniach. Ja uważam, że 
powinniśmy jako radni, jeżeli my mamy decydować o Młodzieżowej Radzie, to żebyśmy mieli 
możliwość spotkania się, wysłuchania tej młodzieży, która przedstawiłaby swoje plany. Z 
tego co tutaj radna Szydłowska-Aneta wspominała, są osoby, które od lat pracują, więc jakieś 
założenia w statucie tu się już pojawiły, więc by nam to omówili, z czego to wynika, jaki jest 
plan działania, żeby nie było tak, że podejmujemy uchwałę o powołaniu młodzieżowej rady, 
Kolejne miesiące polegają na tym, żeby zaplanować działania. Kolejny to jest okres, o którym 
rozmawiamy. Jesteśmy przed wyborami samorządowymi. Teraz jesteśmy przed wyborami 
sołeckimi. Do tego jeszcze za chwileczkę są wybory też parlamentarne. Ale wcześniej mamy 
wybory samorządowe i my będziemy podejmować teraz te decyzje. Być może zmieni się 
Rada, będzie inne podejście, więc uważam, że powinniśmy zacząć rozmawiać, natomiast nie 
podejmować jakichś gwałtownych kroków, tak żeby rzeczywiście miało to sens, bo nie 
wiemy, czy to są te same dzieci, jest wolontariat skupiony przy Stowarzyszeniu Nadzieja dla 
Michałowic, jest wolontariat tutaj w GOPS-ie, czy to są te same dzieci, czy to są inne dzieci, 
czy jest jakaś jakiś pomysł na współpracę. 

Radny M. Podymkiewicz: To takie pytanie w związku z tym, bo faktycznie był już kiedyś 
projekt uchwały o tej Radzie. Ja pamiętam, że my temat odsuwaliśmy właśnie do nowej 
Rady, żeby było i widzę, że wraca. Ale słyszę, że były spotkania, ale informacji nigdzie nie 
widziałem, żeby był nabór do tej Rady, żeby w jakiś sposób była selekcja wybierane osoby. 
Nie wiem w jaki sposób to w ogóle funkcjonuje. Tak naprawdę powiem szczerze, ja osobiście 
nic nie wiem i nawet gdybyśmy dzisiaj podjęli taką uchwałę o przyjęciu i by mnie ktoś 
zapytał, to nie bardzo bym umiał wyjaśnić, bo w zasadzie ma być uchwała, a nie mamy 
żadnych konkretów na ten temat. Czy jakieś bliższe informacje dostaniemy?  

Pani Sekretarz: Wydaje mi się, że dyskusja w tej chwili i wnoszenie tego tematu, który został 
usunięty z porządku obrad jest bez sensu, ponieważ pani radna Szydłowska wniosła, wniosek 
nie został rozpatrzony czyli wprowadzony do porządku obrad i ona się nie może 
wypowiedzieć.  

Przewodniczący Rady: Mogłem to wprowadzić, ale byłem kompletnie do tego 
nieprzygotowany. Chcę was poinformować, że był wniosek złożony w poniedziałek. 
Mogliśmy to też zaproponować do dyskusji. Chcę poinformować radnych, żeby wiedzieli, że 
taki wniosek został złożony. Jeżeli został złożony, to ja go przedstawię i go wprowadzę do 
porządku obrad przy kolejnej sesji, tak czy inaczej, bo ja nie będę tego przeciągał. Jeżeli jest 
wniosek, będziemy mogli o tym rozmawiać. Tylko żebyśmy znowu uniknęli zbędnych 
dyskusji, to chciałbym, żebyśmy jakieś działania w tym kierunku wykonali. 

Zastępca Wójta: Szanowni Państwo, nie ma co tu oczekiwać, że są już nabory czy plany, bo 
wybory właśnie ma dopiero określić ta uchwała i potem statut i wtedy będziemy zbierać tą 
chętną młodzież. W skrajnym przypadku w ogóle moglibyśmy jeszcze nie mieć ani jednego 
chętnego do działalności w takiej Radzie,  bo to właśnie ta uchwała, wybory i potem cała 
kampania ma tą młodzież zachęcić. Grupa przy pomocy dyrektorów szkół się zebrała, bo 
chcieliśmy mieć takie rozeznanie, czy w ogóle taki organ jest potrzebny. Dlatego ta grupa 
inicjatywna, jak ją nazywamy, gdzieś tam już funkcjonuje. Natomiast proszę nie oczekiwać, że 
to już jest jakaś grupa, która ma plan działania na najbliższe trzy lata, skład itd. Może się 
okazać, że z tej grupy w wyborach do samej Rady nikt nie zostanie wybrany, bo skład może 
być zupełnie inny. Oczywiście takie zebranie zaproponujemy. 



Dyskusja na temat Młodzieżowej Rady. 

Zastępca Wójta: Dwa tematy, które gdzieś tam zasygnalizował pan przewodniczący. Staramy 
się odpowiadać zawsze jak najszybciej mieszkańcom. Myślę, że takie jakieś przekroczenia 
terminów ustawowych zdarzają się pracownikom sporadycznie. Natomiast to też jest jedno z 
moich zaleceń, czy Pana Wójta, że jednak są pewne priorytety, jeżeli sprawy nie są pilne to 
one mogą chwilę poczekać, a pracownicy zajmują się innymi sprawami. Nigdy nie jest tak, że 
nie odpowiadają, bo nie chcą, czy tam mają za dużo wolnego czasu i tego nie robią. Jeżeli 
chodzi o zalewanie, to tutaj też jakby wydaje mi się, że mieliśmy chyba tylko jeden taki 
przypadek do tej pory stwierdzony, że budowa drogi gminnej rzeczywiście spowodowała 
zalewanie działki sąsiedniej na ulicy Szlak. W tym roku będziemy zgodnie z wydaną decyzją 
też już tam jakieś usprawnienia robić, więc to też chyba sporadyczne sprawy. Ale kilka 
transportowych jeszcze pewnie jak co sesję mam Państwu nowości do przekazania. Już 
trochę o Iwanowicach rozmawialiśmy. Oprócz tej dodatkowej linii przez drogę krajową 
numer 7 od kwietnia zostanie uruchomiona jeszcze jedna linia z Iwanowic przez Słukowice – 
Naramę na naszym terenie ona będzie się zatrzymywała na przystanku Narama Graniczna-
Sklep, Michałowice-Gościniec, Michałowice-Laskowiec, Michałowice-Warszawka i potem już 
drogą krajową Górna, Ośrodek Zdrowia na Park&Ride, czyli ulica Warszawka uzyska 
dodatkową linię komunikacyjną. Tam będzie osiem kursów. Będzie też taki kurs o 7.52, który 
będzie dojeżdżał tutaj do do Park and Ride'u. Będzie zmiana cennika od kwietnia, to też 
informacja z Iwanowic. Nie będzie już bezpłatnych przejazdów, standardowo dwa złote ma 
kosztować bilet normalny, złotówkę ulgowe, a 50 złotych miesięczny. Natomiast będzie 
szereg ulg gminnych, podobnych myślę, jak na naszych liniach, czyli dzieci ze szkół 
podstawowych będą jeździć za darmo, seniorzy będą jeździć za darmo i te zniżki mają 
obejmować zarówno mieszkańców Iwanowic, ale też mieszkańców Michałowic na tych 
samych zasadach. To od kwietnia, jeżeli chodzi o Iwanowice. Zostały skrócone linie 257 i 277, 
to już o tym też kiedyś na sesjach rozmawialiśmy. W końcu Kraków uruchomił węzeł 
przesiadkowy Górka Narodowa Park and Ride, Wszystkie linie aglomeracyjne poza 307 
zostały skrócone właśnie do tej pętli. Wiem, że spotkało się to częściowo z niezadowoleniem 
części mieszkańców, którzy muszą dodatkowo się przesiąść. Zgadzam się z tym, że może być 
to dla części utrudnienie, ale taka jest polityka Krakowa od lat prowadzona nie tylko na 
północy Krakowa, ale wokół, zawsze po uruchomieniu nowych węzłów przesiadkowych, linie 
aglomeracyjne są skracane do nich i pasażerowie są namawiani na przesiadkę. Szczęśliwie 
ten węzeł przesiadkowy ma dosyć dobre opcje na przesiadkę, ponieważ tam są dwa szybkie, 
długie tramwaje 18 i 50, one kursują co 7 minut. Można się też przesiąść na 503 czy 307, 
które funkcjonują, co 15 minut w szczycie jeżdżąc alejami. Natomiast taka nowa informacja 
od 5 lutego będzie przedłużona linia 193 i ona będzie kursowała przez ulicę Powstańców w 
kierunku Nowej Huty, także tutaj mieszkańcy, którzy dojeżdżają na Górkę Narodową, to 
zyskają nowe połączenie z Nową Hutą dzięki tej linii 193. Mamy też zapewnienie od 
dyrektora ZTP, bo to wszystko wieści z takich spotkań konsultacyjnych, które robiliśmy w 
formie online razem z gminą Zielonki, że od jesieni po wprowadzeniu kontraktu nowego z 
Mobilisem, na który niedawno był rozstrzygnięty przetarg, będzie miasto miało do dyspozycji 
od tego przewoźnika nowe autobusy i jest plan, żeby jeszcze mocniej wykorzystać ten węzeł 
przesiadkowy Górka Narodowa i skierować tam nowe linie. Więc to jest na pewno sprawa 
rozwojowa. Dochodzą  do nas sygnały, że 307 jest mocno przeciążone, bo mieszkańcy się 
przesiadają właśnie z tych pozostałych linii aglomeracyjnych na 307. Na nasz wniosek zostały 
zlecone takie badania przez automatyczne zliczarki w tej linii. Przez ostatnie dwa tygodnie 
one trwały. Maksymalne napełnienie, które stwierdzono na kierunku Michałowice-Cracovia 
to było 64 osoby w którymś tam szczytowym przystanku. O dziwo był to kurs 5.48. Nigdy 



bym się nie spodziewał, że to jest taki najbardziej obłożony. Natomiast później już w tych 
kursach szczytowych to zawsze było poniżej 50 osób na kurs. W kierunku przeciwnym z 
Cracovii maksymalnie to jest z kolei 59 osób w autobusie też dosyć wcześnie, bo 12.59 z 
Krakowa w naszym kierunku. To były najbardziej obciążone kursy. Poprosiliśmy też o 
informacje na temat pojemności autobusów. Takie najczęściej jeżdżące u nas mają 
pojemność 95 osób, takie troszkę inne, które nie mają tylnego wejścia, więcej miejsc 
siedzących, autobusy marki MAN mają 85 osób. Wiadomo, że to są takie napełnienia już 
maksymalne, że wszystkie miejsca zajęte i dosyć ciasno na stojąco, natomiast wydaje się, że 
te 64 czy 59 w szczytowych pojedynczych kursach, tak jak mówię, to jeszcze są dalekie od 
tego, żeby ludzie nie wsiadali na przystankach, bo jest tak pełno w autobusach jak czasami 
gdzieś dochodziły do nas wieści. Mamy pewną niedogodność w okolicach pętli, Górki 
Narodowej z przesiadką z 307 i dojściem na pętlę. Między przystankiem a samą pętlą jest 
taka skarpa trawiasta, która jak widzę też jest wykorzystywana przez mieszkańców. Tam 
nastąpił pewien błąd projektowy czy niedopatrzenie między dwoma dużymi inwestycjami, 
między przebudową 29 listopada i budową tej pętli. Ktoś niedopatrzył i został kawałek 
prywatnej działki między tymi dwoma obszarami. Dlatego tam w tej chwili szybko się nie da 
tych schodów jakiś czy pochylni wybudować. Natomiast miasto zna już problem, ma tam 
podjąć negocjacje z właścicielami, ale zobaczymy, w którym to pójdzie kierunku. Nie 
usprawiedliwiam, ale przy takich dużych inwestycjach czasami ktoś tam czegoś nie dopatrzy i 
to wychodzi na ostatnim etapie. Wolelibyśmy, żeby oczywiście coś takiego się nie zdarzało. 
Mieliśmy też kolejne spotkanie, z kolei to było z inicjatywy gminy Iwanowice z MPK, 
dotyczące korekty linii 277. Tam pierwszy kurs będzie przesunięty, około 25 minut do tyłu, 
żeby mogli mieszkańcy zdążyć na 6 do pracy, więc na tym pierwszym kursie już chyba od 5 
lutego będą te zmiany. Natomiast Wójt Lisowski wnioskował, o dodatkowe trzy kursy, bo on 
jest głównym finansującym tą linię 277. Ponieważ my tam stosunkowo niewiele dokładamy 
do tej linii, to zgodziliśmy się też na współfinansowanie i od 26 lutego jest takie wstępne 
uzgodnienie, że trzy nowe kursy na 277 zostaną dołożone. Jeszcze nie mamy rozkładu, ale to 
jest taka prośba, żeby to był jeden kurs w szczycie porannym i dwa kursy w szczycie 
popołudniowym. Linia 105 będzie przedłużona do Piastów tylko jeszcze nie wiemy od kiedy, 
prawdopodobnie jeszcze końcówką lutego. To nie będzie każdy kurs 105, tylko co drugi ze 
względu na to, że tam jest za mała pojemność na tym rądku, bo on będzie zawracał koło tego 
sklepu na górze koło pętli tramwajowej. Ale to będzie też nowe, dodatkowe, ciekawe 
połączenie i zarówno z naszego busa M4 jak i z innych środków komunikacji będzie się 
można przesiąść na 105 i pojechać wygodnie w kierunku centrum. Już na podsumowanie w 
wyniku zmian, które nastąpiły, czyli przekierowaliśmy linię M1 na ulicę Górną, a ta nowa 
linia, która zostanie uruchomiona przez Warszawkę przez gminę Iwanowice, to Górna będzie 
miała niedługo 16 kursów 277 plus 10 na M1, a Warszawka 17 kursów obecnie na 257 plus 8 
na tej linii Iwanowice, więc to 25 kursów.  

Radny M. Podymkiewicz: Mam takie pytanie w sprawie złożenia wniosku do programu 
Bezpieczna Małopolska Bon na Ratowanie. Kierowałem wniosek 4 stycznia w sprawie 
przystąpienia gminy do tego programu. Jest to dość interesujący program, ponieważ przy 
dotacji ponad 700 tysięcy ze strony Urzędu Marszałkowskiego przy współudziale gminy 400 
tysięcy jest szansa pozyskania fabrycznie nowego średniego samochodu ratowniczo-
gaśniczego. Kupując jeden samochód strażacki jest szansa rozwiązać problemy dwóch 
jednostek. W momencie zakupu samochodu do OSP Raciborowice średniego oni swój 
samochód 16-letni przekażą w bardzo dobrym stanie do OSP Zagórzyce. Jednostka druga by 
też skorzystała. Tym sposobem mielibyśmy rozwiązane problemy z wymianą samochodów. 
Czy Panie Wójcie Gmina zgłosiła się do tego programu?  



Zastępca Wójta: Tego nie wiem, nie uczestniczyłem osobiście w tych rozmowach. Wiem 
tutaj jeszcze tuż przed tą kontuzją Pana Wójta, że takie spotkanie na zarządzie było i że jakby 
jest pozytywna opinia i w związku z tym chyba też tutaj Pan Wójt się pozytywnie do tego 
przychylił, więc pewnie to pismo jest przygotowywane albo będzie wysłane. Tutaj też proszę 
jeszcze pamiętać, że to kwestia zapewnienia środków, więc znowu wracamy do tych 
wolnych, które na różne cele można przeznaczyć. Mnie się osobiście wydaje, że te 400 
tysięcy by idealnie pasowały i były efektywnie wykorzystane na dokończenie budowy remizy 
w Więcławicach niż na zakup nowego samochodu. Jednak to już oczywiście będzie Państwa 
decyzja przy jakichś zmianach budżetowych, na co Państwo te ewentualne wolne środki 
przeznaczą. Natomiast myślę, że wniosek na pewno zostanie złożony. 

Ad 22. Zamknięcie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

Michałowice zamknął LXVIII Sesję Rady Gminy Michałowice VIII Kadencji w dniu 29 stycznia 

2024  r. 
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